
 
 

 
 

Referat af møde i Menighedsrådet for Vesterbro Sogn tirsdag den 8. oktober 2024 kl. 18.00 i 

Apostelkirken 

Deltagere: Jens Andersen, Ole Bjørn Andersen, Eva Rønne, René Rud Mikkelsen, Anni Brinkløv Jensen, 

Anton Pihl, Erling Hansen, Lasse Glavind, Rikke Bang Christensen, Hans-Henrik Sørensen, Jette Taagely, 

Marianne Plum, Bente Marie Braarud og Claus Hansen 

Præster: Viggo Julsgaard, Maria Kynne, Barbara Jensen, Niels Nymann Eriksen, Birgitte Kragh Engholm, 

Thomas Frovin, Lars Obel, Therese Møller, Liane Dambo, Maria Fihl, Anita Rohwer og Lise Rasmussen 

Medarbejderrepræsentanter: Gry Hafstrøm og Sandra Skov Fallesen 

Afbud: Stine Minna Bak Pedersen, John Kalke, Claus Lautrup, Arne Hjort Nielsen, Jette Pedersen, Jette 

Steffensen og William Salicath, 

Fra kontoret: Birgitte Schmidt Andersen og Pernille Jørgensen (referent) 

 

1. Formalia  

Punkt om behandling af revisionsprotokol blev tilføjet og dagsordenen blev godkendt med denne tilføjelse.  

 

2. Opfølgning på Ræk ud! ift. unge i Vesterbro Sogn  

Menighedsrådet har længe haft en ambition om at styrke kirkens arbejde ift. unge voksne. Denne prioritering 

ses bl.a. i budgettet for i år, hvor der er afsat midler til en ansættelse her fra efteråret, i menighedsrådets 

drivende engagement i projekt Ræk ud! på tværs af stiftet samt i den projektbeskrivelse for 

Kvartlivskirken/UV/2030, som blev vedtaget i menighedsrådsmødet den 23. april. Menighedsrådet har 

senest på mødet den 3. september besluttet, at man fortsat vil være engageret i arbejdet med Ræk ud! på 

tværs af stiftet. 

Jens Andersen præsenterede den udsendte projektbeskrivelse.  

Beslutning: Menighedsrådet godkendte projektbeskrivelsen, herunder at der oprettes en tidsbegrænset 

stilling som projektleder på 20 timer om ugen. Et menighedsrådsmedlem (Lasse Glavind) stemte imod; 

øvrige tilstedeværende stemte for.   

 

3. Rapport fra Børne og Ungdomskorene  

Louise Munch gav status for børne- og ungdomskorene. Hun fortalte også om overvejelser om et nyt 

overordnet navn for alle korene eks. ”Folkekirken Vesterbros korskole” eller ”Korskolen Vesterbro” 

Beslutning: Menighedsrådet tog rapporten til efterretning og udtrykte tilfredshed med indsatsen. Man 

besluttede at inddrage brugerne i overvejelsen om nyt navn til korene, før der tages stilling til det. 

 

4. Vesterbro Sogns arbejde ift. LGBT+’ere  

Baggrund: Vesterbro Sogn har en del aktiviteter, som er særligt rettet imod at inkludere LGBT+’ere i kirken, 

nemlig HIV-menigheden, tilstedeværelse på Vesterbro Torv ifm. Prideparade, Pridegudstjeneste, 

Børnepride, Ramona og koncerter med QueerQhoir.  

Viggo Julsgaard fortalte lidt om lgbt+ indsatsen han selv er med til i Enghave Kirke. Der er gudstjenester 

med Ramona og ungdomskoret, gudstjenester med QueerQhoir og årlig børnepride. HIV-menigheden, som 

har 4 gudstjenester om året, huses i Enghave Kirke med Viggo som præst.  



 
 

 
 

Maria Fihl fortalte at der ved Eliaskirken fejres Pride på Vesterbro Torv, incl. FFI-menigheden, og der holdes 

Pridegudstjeneste på engelsk om søndagen.   

Birgitte Schmidt Andersen fortalte om kommunikationen, specielt i tiden omkring pride.  

Der var stor ros til arbejdet med lgbt+ miljøet.  

Beslutning: Menighedsrådet var meget glad for indsatsen og bakkede op om arbejdet.  

 

5. Budget 2025  

Jens Andersen forelagde budgettet ud fra udsendte materiale.  

Der var ikke lagt op til at der er prioriteret nye områder, det er de samme prioriteringer som sidste budget, 

bl.a. fordi der snart starter et nyt menighedsråd. Dog er der afsat midler, som de nye menighedsråd kan 

benytte til at komme godt i gang. Der arbejdes fortsat med kvalificering af budgetudkast ind til vedtagelse på 

næste møde. 

Beslutning: Menighedsrådet tilsluttede sig budgetudkastet.  

 

6. Orientering om konfirmandundervisning  

Lars Obel fortalte om hvordan sognet har konfirmander 2024/2025. Der er ca. 160 konfirmander der er 

tilmeldt. Konfirmanderne er blevet delt op i hold og bliver undervist dels af sognets præster og dels eksterne 

konfirmandlærere – sidstnævnte frem til den nytår hvor den ledige stilling i Kristkirken bliver besat.  

 

7. Meddelelser og efterretningssager  

a) Der er modtaget 16 ansøgninger til den ledige præstestilling i Kristkirken. Prøveprædikener og samtaler 

er planlagt 13/10, 27/10 og 30/10. 

b) Emma Stengade Thomsens timetal er i perioden 1/10 – 31/1 øget fra 20 til 30 timer om ugen.  

c) Mai Seidelins timetal er i perioden 1/10 – 28/2 øget fra 10 til 15 timer om ugen. 

d) Københavns Kommune har godkendt at støtteperiode for foredrag og socialt fællesskab målrettet ældre 

udvides til 31/7 2025. 

e) FU har igangsat istandsættelse af boligen Absalonsgade 5. Den forventede pris er kr. 538.723,75. 

Provstiudvalget er ansøgt om tillægsbevilling til dækning heraf.  

f) FU har godkendt opdateret projekt for isolering af loft og etablering af nyt ovenlysvindue i Sankt Matthæus 

Kirke. Projektets budget er kr. 1.361.000 og forventes udført i første kvartal 2025.  

g) FU har – i forlængelse af menighedsrådets beslutning om tjenesteboligen i Reventlowsgade 16 – 

indhentet oplæg fra to ejendomsmæglere og anmodet provstiudvalget om godkendelse af formidlingsaftale 

med henblik på salg. 

h) Der er opstået fugtproblemer og deraf følgende skimmelsvamp i kælderen under Sankt Matthæus Kirke. 

Affugtning er igangsat.  

i) FU har taget stilling til indkomne ønsker til individuelle lønstigninger.  

j) Rapport om arbejdspladsvurdering (APV) er vedlagt. 



 
 

 
 

 

 

8. Evt.  

Intet,  

 

9. Behandling af revisionsprotokol vedr. regnskab 2023 

Jens Andersen gennemgik revisors bemærkninger.   

 

Beslutning: Menighedsrådet tog revisors bemærkninger til efterretning idet man bemærker 

- At regnskabsinstruksens bilag er færdig, men ikke behandlet af menighedsrådet, det gøres til fast 

praksis, at den behandles ifm. regnskabsbehandlingen i marts; 

- At momsfastsættelse ikke er sket med udgangspunkt i momsberegningsskema og underliggende 

momsrapporter men med udgangspunkt i et skøn for de enkelte aktiviteter. 


